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Protokół Nr XXXVIII / 09 

z Sesji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim 

w dniu 28 maja 2009r. 

XXXVIII Sesja Rady Powiatu odbyła się 28 maja 2009r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta 

przy ul. Rynek 1 w Nowym Mieście Lubawskim (ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr l do 

protokołu). 

Ad.1  

Otwarcie XXXVIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły ok. godz. 1330. Obrady otworzył i prowadził 

Przewodniczący Rady Powiatu p. Marcin Lesiński. 

Przewodniczący przywitał wszystkich radnych, Starostę Stanisława Czajkę, Wicestarostę p. Jana 

Rochewicza, pozostałych Członków Zarządu, Skarbnika Powiatu p. Halinę Bartkowską, 

Sekretarza Powiatu p. Romana Sosnowskiego, kierowników jednostek powiatowych oraz 

naczelników wydziałów starostwa powiatowego. Lista gości stanowi załącznik nr 2. 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na  podstawie  listy  obecności   Przewodniczący  stwierdził,  że  aktualnie  w  posiedzeniu 

uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne   uchwały (lista  obecności   radnych   stanowi   załącznik  nr  3). Nieobecni byli 

radni: Zbigniew Buzanowski, Damian Godziński oraz Danuta Mazurkiewicz. Spóźnił się radny 

Julian Stasiuk. 

Ad. 3 

Powołanie sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował kandydaturę p. Wicestarosty. Zapytał czy kandydat wyraża zgodę 

na pełnienie funkcji. Wicestarosta wyraził zgodę. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za tym, aby p. Wicestarosta pełnił funkcję 

sekretarza obrad. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 12 radnych głosowało za, kandydat 

wstrzymał się od głosu. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad (załącznik nr 4). 

Wpłynął także wniosek Zarządu o jego rozszerzenie. Przewodniczący odczytał wniosek 
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(załącznik nr 5). 

Następnie zapytał czy są pytania do wniosku. Pytań nie było.  

Na salę obrad wszedł radny Stasiuk. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia wniosku Zarządu. Głosowało 14 radnych, 

wniosek przyjęto jednogłośnie. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania lub inne propozycje do porządku. Nie zgłoszono 

propozycji lub pytań. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. Głosowało 14 radnych, 

porządek przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XXXVII Sesji Rady Powiatu 

Przewodniczący poinformował, że sekretarzem obrad XXXVII Sesji był radny Wacław 

Jabłoński. Zapytał czy radny wnosi uwagi do protokołu. 

Radny odpowiedział, że nie wnosi uwag do protokołu. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXXVII/09. 

Głosowało 14 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 1 do 22 maja 2009r. stanowi załącznik nr 6. 

Protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 20 kwietnia i 4 maja br. radni otrzymali w 

materiałach sesyjnych. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do sprawozdania. Nikt nie zgłosił pytań. 

Ad. 7 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie wniosków, interpelacji lub zapytań.  

Radni nie zgłosili wniosków i zapytań. 

 

Przewodniczący poinformował, że przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad nastąpi 

wręczenie podziękowania za dotychczasową współpracę panu Krzysztofowi Konertowi.  

Starosta powiedział, że były Komendant Powiatowy Policji p. Krzysztof Konert zasłużył na 

największe uznanie i podziękowanie za swoją pracę na rzecz powiatu nowomiejskiego. P. 

Konert żegna się ze służbą w Nowym Mieście. Komendant Wojewódzki powołał go na 

stanowisko szefa iławskiej policji. Starosta odczytał list gratulacyjny. 
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Przewodniczący wręczył p. Konertowi pamiątkową statuetkę. 

P. Konert podziękował Radzie Powiatu, kierownikom jednostek organizacyjnych powiatu, 

naczelnikom starostwa za ponad dwuletnią współpracę. Powiedział, że nowomiejską 

komendę zostawia w dobrej kondycji. Powiat nowomiejski jest na III miejscu w 

województwie pod względem bezpieczeństwa. Jest to zasługą nie tylko nowomiejskich 

policjantów, ale i samych mieszkańców powiatu. Następnie p. Konert przedstawił swojego 

zastępcę – p.o. Komendanta Powiatowego p. Janusza Browalskiego.      

Z sali obrad wyszli: Starosta, p. Konert oraz p. Browalski. 

Ad. 8 

Zapoznanie się z aktualną sytuacją na rynku pracy. Realizacja programów z 

zakresu przeciwdziałania bezrobociu 

Przewodniczący o zabranie głosu poprosił p. Zbigniewa Pielaka - Zastępcę Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy. 

P. Pielak poinformował, że szczegółową informację na temat aktualnej sytuacji na rynku 

pracy oraz realizacji programów radni otrzymali w materiałach sesyjnych (załącznik nr 7). 

Następnie przedstawił jej uzupełnienie zawierające dane na temat bezrobocia w okresie do 1 

do 27 maja br. (załącznik nr 8). 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radny Ryszard Figurski zgłosił dwa pytania: 

1. W jakim stopniu wzrost liczby bezrobotnych notowany od stycznia tego roku wiąże 

się ze zwolnieniami z zakładów pracy i o które zakłady chodzi; 

2. Czy w poprzednich latach również występował problem niewystarczającej ilości 

pieniędzy na opłacanie składki na ubezpieczenie zdrowotne oraz świadczenia dla osób 

nie objętych obowiązkiem ubezpieczeniem zdrowotnym; jeżeli tak czy są szanse na 

otrzymanie dodatkowych funduszy na ten cel. 

 P. Pielak odpowiedział, że istotnie w naszym powiecie wystąpił problem zwolnień 

grupowych. W ostatnim czasie zaczęły napływać zawiadomienia od pracodawców o 

planowanych zwolnieniach. Są zwolnienia ogólnopolskie: PKO BP w Warszawie zawiadamia 

że w całej Polsce do 31.12.09r. zostaną zlikwidowane 1.722 etaty, TP SA – zamierza zwolnić 

2.300 osób do 31.12.09r. , PKP Cargo Spółka Akcyjna Zakład Pomorski – 2.422 osoby do 

31.03.2010r. Ze zwolnień ogólnopolskich w naszym powiecie z PKO zostanie zwolniona 

jedna osoba, z PKP – 2 osoby, z TP – 0. Jeżeli chodzi o firmy lokalne, zamiar dokonania 
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zwolnień grupowych zgłosiła firma „Expom” (80-90 osób) oraz Meblarska Spółdzielnia 

Pracy w NML (39 osób). Jest szansa, że zwalniane osoby znajdą zatrudnienie, ponieważ o ile 

bezrobocie rosło od stycznia do kwietnia, to w maju nastąpił spadek. Problem składek na 

ubezpieczenie zdrowotne wiąże się ze zmianą przepisów – składki nie są płacone ze środków 

Funduszu Pracy, tylko z budżetu.  Wcześniej składki opłacano tylko w sytuacji kiedy nie było 

możliwości ubezpieczenia osoby z innego tytułu. W tej chwili każdy bezrobotny jest 

zgłaszany do ubezpieczenia zdrowotnego, a to wiąże się z koniecznością opłacenia składki. W 

planach budżetowych prawdopodobnie nie ujęto tych wydatków, skąd ten problem. Z 

środków na zatrudnienie, nie można opłacać składek zdrowotnych. 

Radny Figurski zapytał, kiedy Expom planuje zwolnić pracowników i jakie są powody tak 

dużych zwolnień. Jeżeli chodzi o spółdzielnię meblarską, od pewnego czasu pojawiały się 

informacje na temat ewentualnej likwidacji zakładu.  

P. Pielak odpowiedział, że urząd pracy nie może ingerować w sprawy prowadzenia biznesu 

przez spółki. Przedsiębiorcy mają jedynie obowiązek przesłać zawiadomienie do PUP o 

zamiarze dokonania zwolnień grupowych. Prawdopodobnie zmusza ich do tego sytuacja 

finansowa firm. Obowiązkiem urzędu pracy jest zajmowanie się osobami zwalnianymi, a nie 

firmami. Na pytanie radnego mógłby bardziej wyczerpująco odpowiedzieć zarząd spółki.       

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma jeszcze pytania. Nikt nie zgłosił pytań. 

Ad. 9 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. 

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w budżecie 

powiatu na 2009r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Następnie zapytał czy radni mają pytania do uchwały.  

Radny Lech Czajkowski zapytał czy podejmując uchwałę w sprawie zmian w budżecie, nie 

zamyka się drogi do dyskusji na temat uchwał dotyczących programów. Akceptując zmiany w 

budżecie niejako dokonuje się akceptacji projektów, które będą głosowane później. A może się 

zdarzyć tak, że któryś z projektów nie uzyska akceptacji Rady. Radny zapytał czy nie należy 

zmienić kolejności podejmowanych uchwał. 
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P. Skarbnik wyjaśniła, że uchwała budżetowa jest ogólnym dokumentem który zabezpiecza 

środki na wykonanie zadania, w sprawie którego decyzja będzie podjęta później. Stąd w 

porządku sesji taka kolejność podejmowanych uchwał. Uchwała budżetowa zawsze jest 

głosowana jako pierwsza, ponieważ najpierw muszą być zabezpieczone środki. Jeżeli któryś z 

projektów nie uzyska akceptacji, na następnej sesji można dokonać stosownej korekty w 

budżecie. Kolejność jest prawidłowa – pierwszy jest pieniądz, dopiero potem decyzja czy 

zadanie ma być realizowane. Nie wolno podejmować decyzji o realizacji zadania, nie mając 

zabezpieczonych środków. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwałę nr XXXVIII/272/09 (załącznik nr 9) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia rodzaju świadczenia przyznawanego w 

ramach pomocy zdrowotnej oraz warunków i sposobu przyznawania tej pomocy 

nauczycielom oświatowych jednostek organizacyjnych Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Uchwałę nr XXXVIII/273/09 (załącznik nr 10) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą: „Wiklinowy 

zawrót głowy”. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały.  

Radny Figurski ponowił pytanie z posiedzenia komisji – ile powstanie przystani kajakowych i 

w jakich miejscach. Powiedział, że co prawda powiat nie ma udziału własnego w projekcie, ale 

na jego realizację przeznacza się olbrzymie środki z UE – ponad 700 tys. zł. Radny zapytał czy 

na ten projekt musi być przeznaczona aż tak duża kwota, zwłaszcza że na inne potrzebne, 

sprawy i zadania pieniędzy brakuje. 

Starosta odpowiedział, że są to fundusze unijne przeznaczone na tzw. projekty miękkie. Czy 

skorzysta z nich powiat nowomiejski czy inne samorządy i tak muszą być wydatkowane.  Po 

2013r. można dokonać oceny ile z pieniędzy unijnych wykorzystał nasz powiat. Każdy może 

mieć swoją ocenę tego, czy pieniędzy na projekt jest dużo czy mało. Jednak należy pamiętać, że 

projekty weryfikują kompetentne osoby w Urzędzie Marszałkowskim i one decydują o 

przyznanej kwocie. Wniosek pierwotnie opiewał na kwotę ok. 800 tys. zł. Urząd 

Marszałkowski „obciął” budżet projektu o 100 tys. zł. Środków unijnych nie można 

przeznaczyć na inne cele jak te, które określono w programie /Program Operacyjny Kapitał 
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Ludzki/. Realizacja projektów przynosi różne korzyści. Szczegóły przedstawi p. Artur 

Bednarczyk. 

P. Bednarczyk /Stanowisko ds. pozyskiwania funduszy pomocowych i wspierania 

przedsiębiorczości/ przyznał rację Staroście. Powiedział, że wręcz nie wypada nie pozyskiwać 

pieniędzy unijnych w sytuacji, kiedy nie jest wymagany wkład własny. Realizowane projekty 

przynoszą wymierne efekty. Nie chodzi tylko o szkolenia, które będą przeprowadzone dla osób 

zagrożonych wykluczeniem społecznym. Pieniądze z projektu będą na wydane na terenie 

naszego powiatu. Nasi przedsiębiorcy na tym zarobią. Osoby biorące udział w projekcie 

uzyskają zatrudnienie. Nawet jeśli taki miękki projekt wydaje się być pozbawiony sensu, to 

jednak pewne realne korzyści przynosi. W projekcie zakupiony będzie sprzęt - poważne 

maszyny do obróbki drewna, które będą własnością powiatu. Powstaną również stanice 

kajakowe, które znajdą się przy szlakach kajakowych. Mają powstać minimum cztery takie 

stanice oraz jedna makieta zamku w Kurzętniku. P. Bednarczyk powiedział, że jego marzeniem 

jako autora projektu było, aby makieta stanęła w Kurzętniku przy zbiorniku wodnym w 

Nielbarku. Tam gdzie odbywają się różne imprezy m.in. organizowane przez Polski Związek 

Wędkarki. Nie wiadomo czy uda się to zrealizować. Musi to być uzgodnione jeszcze między 

wójtami, zwłaszcza przez Wójta Gminy Kurzętnik. Stanic starczy praktycznie dla każdej 

gminy. Jeżeli uczestnicy projektu będą bardzo zaangażowani w projekt, możliwe że uda im się 

stworzyć więcej stanic. Cztery stanice to minimum. 

Radna Katarzyna Trzaskalska zapytała jaki procent ogólnych kosztów stanowią środki trwałe i 

materiały. 

P. Bednarczyk wyjaśnił, że wniosek opracowano we wrześniu ubiegłego roku. Wówczas była 

inna definicja „cross-financingu” czyli środków które mogą być przeznaczone na zakupy 

inwestycyjne. W momencie opracowania wniosku poziom cross-financingu wynosił ok. 10%. 

(dla tego działania maksymalna wysokość była 15%). Od marca tego roku definicja zmieniła się 

i z cross-financingu wykluczony został zakup środków obrotowych, policzalnych. Zostały tylko 

remonty i środki trwałe czyli w tym przypadku - maszyny które będą wykorzystywane do 

obróbki drewna. Cross-financing wynosi obecnie 2%. W pierwotnym wniosku do cross-

financingu wliczano również komputery, narzędzia, kombinezony, namioty i wynosił on nawet 

14%. Obecnie te elementy przeszły do zakupów bezpośrednich.  

Radna Trzaskalska zapytała o wysokość kosztów związanych z obsługą projektu.  

P. Bednarczyk odpowiedział, że koszty zarządzania projektem wynoszą 88.720 zł. Kwota ta 

może wydawać się wysoka, ale w ostatnim czasie wynagrodzenie osób wdrażających projekty 

wzrosło. P. Bednarczyk dodał, że zapisane stawki nie są najwyższe spośród innych projektów, 
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które realizowano w partnerstwie.   

Radna Trzaskalska zapytała czy chodzi tu też o szkolących. 

P. Bednarczyk odpowiedział, że szkolący zaliczają się do personelu funkcyjnego, a nie 

zarządzającego. W skład personelu zarządzającego wchodzą: koordynator, obsługa finansowa, 

promocja projektu (strona internetowa projektu, materiały promocyjne) oraz obsługa księgowa. 

Koszty wynagrodzenia trenerów, wykładowców, szkolenia BHP są przypisane do kosztów 

poszczególnych zadań.   

Radny Jan Czapliński zapytał z jakich środków przewidziano zakup materiałów. 

P. Bednarczyk odpowiedział, że wszystko to włączono w budżet projektu (zakup i transport 

wikliny oraz drewna) i jest finansowane z EFS oraz budżetu państwa. 

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze pytania. Pytań nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za 

uchwałą nr XXXVIII/274/09 (załącznik nr 11) głosowało 13 radnych. Jeden radny 

wstrzymał się od głosu. 

Z sali obrad wyszedł p. Cieplak. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą: „Rozwój 

ekoturystyki płaszczyzną współpracy polsko – niemiecko – litewskiej” 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały.  

Radny Figurski powiedział, że radni otrzymali szczegółowy budżet projektu. Koszty 

wynagrodzeń (personel projektu, tłumacz, prowadzenie strony internetowej)  wynoszą łącznie 

ponad 35 tys. zł. Na promocję zaplanowano też ok. 30 tys. zł. Do tego dochodzą koszty 

delegacji, transportu. Koszty te wydają się duże, tym bardziej że osoby które będą prowadziły 

projekt, nie będą zajmowały się tylko tym. To jest dla nich dodatkowe zajęcie. Zdaniem 

radnego, mimo, że powiat ma przeznaczyć na realizację projektu jedynie 18 tys. zł. własnych 

środków, są to pieniądze wydawane zbyt lekką ręką.  

Starosta powiedział, że jeżeli chciałoby się zatrudnić w projekcie pedagoga, psychologa, to 

należy liczyć się ze stawką 60-80 zł. za godzinę. Takie są obecnie stawki. Podobnie jest z 

tłumaczem. Do projektów brane są stawki uśrednione. Przy następnym projekcie można się 

pokusić o wpisanie mniejszych stawek i zobaczyć czy znajdą się chętni do pracy i czy da się go 

realizować. Jeżeli chodzi o wydatki na promocję – należy się tylko cieszyć, że taka kwota jest 

na to zaplanowana. W projekcie wydanych będzie 6 tys. folderów dotyczących agroturystyki. 

Każdy ma prawo mieć swoją ocenę projektów, ale zdaniem Starosty najważniejsze jest że 

wnioski uzyskują akceptację. Gdyby stawki były za duże, nikt by ich nie zatwierdził. 
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Radny Figurski zapytał w którym punkcie kosztorysu projektu jest mowa o zatrudnieniu 

psychologów czy pedagogów.  

Starosta odparł, że podał jedynie przykład. Specjaliści ci byli zatrudnieni np. w projekcie „e-

kompetencje…”   

P. Bednarczyk powiedział, że stawki obecnie obowiązujące dla specjalistów to nawet 100 zł. za 

godzinę. Jeżeli uda się znaleźć chętnych do pracy za niższą stawkę, to budżet projektu będzie 

rozliczony w mniejszym zakresie. Nie można jednak ryzykować tego, że jeśli stawki będą za 

niskie i trzeba będzie dokładać z własnych pieniędzy. 

Radny Marek Ząbkiewicz powiedział, że stawki są dość wysokie, ale fachowcy tyle żądają. 

Jeżeli są możliwości pozyskania pieniędzy z projektu, to należy do czynić. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma jeszcze pytania. Pytań nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za 

uchwałą nr XXXVIII/275/09 (załącznik nr 12) głosowało 12 radnych, jeden głosował 

przeciw, jedna osoba wstrzymała się od głosu. 

Z sali obrad wyszli p. Bednarczyk oraz p. Zdunkowska. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntu 

przeznaczonego na miejsce parkingowe Panu Marianowi Urbańskiemu 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Uchwałę nr XXXVIII/276/09 (załącznik nr 13) podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszedł Wicestarosta. 

Ad. 14a Zgodnie z rozszerzeniem porządku obrad kolejnym punktem było podjęcie 

uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli 

Starosta poinformował, że mieniem Skarbu Państwa w powiecie gospodaruje starosta. 

Korespondencja z panią która napisała skargę, trwa już dość długo. Osoba ta chce odzyskać 

grunty, które nie należą już do Skarbu Państwa tylko przeszły na własność prywatną. Komisja 

Rewizyjna ma przeanalizować sprawę i przedstawić stanowisko Radzie. Rada podejmie 

decyzję czy skarga jest zasadna czy nie. 

Radna Stoklasa powiedziała, że jeżeli dobrze rozumie pismo, chodzi o wnuczkę byłych 

właścicieli, którzy przekazali swoje gospodarstwo na Skarb Państwa. Radna powiedziała, że 

podobna sytuacja miała miejsce w przypadku jej dziadków. Jednak ona jako wnuczka nie 

mogła odzyskać gospodarstwa za darmo. Musiała je wykupić od Skarbu Państwa na licytacji, 

do której mógł przystąpić każdy obywatel. 
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Starosta powiedział, że tak też było w przypadku skarżącej – jedną z działek wykupiła osoba 

prywatna.  

Radna Stoklasa zapytała czy po tylu latach można ubiegać się o odzyskanie takiego 

gospodarstwa. Stwierdziła, że sprawa jest dość dziwna i zagmatwana. 

Na salę obrad wszedł Wicestarosta. 

Starosta powiedział, że nie zna dokładnie szczegółów tej sprawy. Prowadzi ją pracownik 

odpowiedzialny za sprawy związane z mieniem Skarbu Państwa – p. Bożena Wilga. Jeżeli 

skarga wpłynęła – trzeba ją rozpatrzyć. Stąd przekierowanie jej do Komisji Rewizyjnej, która 

zapozna się z nią szczegółowo i przedstawi Radzie stanowisko. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Uchwałę nr XXXVIII/277/09 (załącznik nr 14) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Wniosków i zapytań nie było. 

Ad. 16 

Sprawy różne 

Przewodniczący poinformował, że Prezydent RP przesłał pismo z życzeniami z okazji Dnia 

Samorządu Terytorialnego (załącznik nr 15). Do Biuro Rady wpłynęło również pismo z 

Departamentu Ochrony Zabytków z informacją o przyznaniu dotacji na remont dachu 

kościoła w Szwarcenowie (załącznik nr 16).  

Starosta poinformował, że skład delegacji do Oldenburga w dniach 14-18.06 przedstawia 

się następująco: Starosta - Stanisław Czajka, Wicestarosta - Jan Rochewicz, 

Przewodniczący Rady Powiatu - Marcin Lesiński, Członek Zarządu - Damian Godziński, 

Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska, Naczelnik Wydziału Administracyjnego i 

Gospodarki Mieniem - Beata Widźgowska, Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy - Tadeusz 

Ławicki, Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych - Ryszard Kłosowski, Henryk Wiśniewski – 

przedstawiciel Cechu Rzemiosł Różnych, Jan Gawiński – przedstawiciel przedsiębiorców, 

Lucyna Pełka – tłumacz oraz dwóch kierowców. Dokonano także rozeznania w kwestii 

kosztów wynajmu autokaru – najmniejszy autokar na 20-22 osoby kosztowałby w PKS 

Iława ok. 6.000 zł. brutto (2.000 kilometrów razy stawka 3 zł. za km), w PKS Brodnica – 

5.800 zł. Z kolei wynajęcie z bus-a z DPS w Grodzicznie odbędzie się po kosztach. Do 

Niemiec pojedzie również samochód służbowy Starostwa. Na pewno łączne koszty nie 

wyniosą więcej jak 2.000 zł. Starosta poinformował również, że w dniach 23-27.06 udaje 
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się z delegacją z województwa warmińsko – mazurskiego do Hiszpanii. Wyjazd jest 

organizowany ze środków unijnych w ramach projektu realizowanego przez Warmińsko – 

Mazurską Agencję Rozwoju Regionalnego w Olsztynie. W tym przypadku starostwo nie 

poniesie żadnych kosztów. 

Radny Ząbkiewicz powiedział, że dziś sesja wyjątkowo odbywa się w czwartek. I nie ma 

problemu z parkowaniem. Radny zaproponował, aby rozważyć czy sesje mogłyby odbywać 

się w inny dzień niż wtorek, kiedy występuje problem z zaparkowaniem samochodów. 

Starosta wyjaśnił, że o zmianę terminu sesji on poprosił, ponieważ uczestniczył w 

warsztatach związanych z wyjazdem studyjnym do Hiszpanii. 

Radny Czajkowski powiedział, że dwóch starostów wyjeżdża służbowo za granicę - czy jest 

to zgodne z prawem i kto w tej sytuacji przejmuje obowiązki. 

Radny Czapliński dodał, że mogą wystąpić sytuacje kryzysowe. 

Starosta odpowiedział, że urzędować będzie Sekretarz Powiatu. Jeżeli natomiast chodzi o 

sytuacje kryzysowe – zastępcą szefa Powiatowego Zespołu ds. Zarządzania Kryzysowego 

jest Komendant Powiatowy PSP i to on przejmuje obowiązki Starosty w tym zakresie.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 17 

Zakończenie obrad XXXVIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący zamknął obrady XXXVIII Sesji 

Rady Powiatu. 

 

              Protokół sporządziła:                             Przewodniczący Rady Powiatu 

 

             Anna Andrzejczak                                              Marcin Lesiński 
 

 


